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ကမၻာ့ေရႊေစ်း              = ၁၂၉၆ /-US$ 

  ျမန္မာ့ေရႊေစ်း               = ၁၀၄၈၅၀၀/က်ပ္ 

  ေဒၚလာေစ်း                = ၁၅၂၇/က်ပ္ 

  CBM Rate              = ၁၅၃၁/က်ပ္ 

  ယူရုိ တစ္ယူရုိ    = ၁၇၆၁.၉ က်ပ္  

  စကၤာပူတစ္ေဒၚလာ       = ၁၁၃၂.၇က်ပ္ 

  စတာလင္ေပါင္တစ္ေပါင္  = ၁၉၅၂.၈က်ပ္ 

  ဂ်ပန္ယန္းတစ္ရာ        = ၁၄၁၂.၈က်ပ္ 

  ၾသစေၾတးလ်တစ္ေဒၚလာ = ၁၀၉၉.၉က်ပ္ 

  တ႐ုတ္ယြမ္ (တစ္ယြမ္)  = ၂၂၅.၅၃က်ပ္ 

  အိႏိၵယ႐ူပီး (တစ္႐ူပီး)   = ၂၁.၇၃၁က်ပ္ 

  ကုိရီးယား၀မ္တစ္ရာ     = ၁၃၆.၉၁က်ပ္ 

  မေလးရွားရင္းဂစ္         = ၃၇၃.၃၇က်ပ္ 

  ထုိင္းဘတ္တစ္ဘတ္      = ၄၇.၉၁၁က်ပ္ 

Source: CBM Rate, etrademyanmar.com 
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ေရာ္ဘာအထြက္ ၃၀% ေလ်ာ့ေစေၾကာင္း ေရာ္ဘာပင္ေတြကုိ ခုတ္ဖုိ႔ 
ထုိင္းတုိ႔ ပုဆိန္ဆြဲကုိင္ေနၿပီ 

 
ကမာၻ႔ေရာ္ဘာတင္ပို႔မႈအမ်ားဆုံးႏိုင္ငံျဖစ္တဲ့ ထိုင္းႏိုင္ငံက ေနာင္လာမယ့္ ၅ 
ႏွစ္အတြင္း ထုတ္လုပ္မႈ ၃၀% ေလွ်ာ့ခ်ၿပီး ၂၀၁၆ ကတည္းက အနိမ့္ဆံုးေဈး 
ျဖစ္ေနခဲ့တဲ့ ေရာ္ဘာေဈးႏႈန္းကုိျမႇင့္တင္ရန္ ႀကိဳးပမ္းမႈေနပါတယ္။ 
ထိုင္းႏိုင္ငံက ေရာ္ဘာအပင္အုိေတြကုိခုတ္လွဲၿပီး အျခားအပင္ေတြနဲ႔ အစား 
ထိုးကာ ေရာ္ဘာပိုလွ်ံေနမႈကို ကုိင္တြယ္ေျဖရွင္းမယ္လုိ႔ စိုက္ပ်ိဳးေရးဝန္ႀကီး 
ဂရီဆဒါ ဘြန္းရာ့ခ်္ကေျပာျပပါတယ္။ သူတို႔ရဲ႕ ပန္းတုိင္က ယခု လက္ရွိ 
ေရာ္ဘာအထြက္ တန္ ၄.၅ သန္းမွေန၍ တန္ ၃ သန္းထိ ေလွ်ာ့ခ် ဖုိ႔ပါ။ 
စိုက္ပ်ိဳးဧရိယာ ဟက္တာ ၄.၂ သန္းရွိေနရာမွ ဟက္တာ ၂.၄ သန္းထိ 
ေလွ်ာ့ခ်ဖို႔ပါပဲလုိ႔ ဘန္ေကာက္မွ အဂၤါေန႔မွာ ျပဳလုပ္တဲ့ အင္တာဗ်ဴးတခုမွာ 
ေျပာသြားပါတယ္။  
ၿပီးခဲ့တဲ့ ၈ ႏွစ္အတြင္း ေရာ္ဘာေတြ ကေမ်ာေသာပါးစုိက္လိုက္ၾကတာ 
အထြက္ႏႈန္းက တခိမ့္လိမ့္တက္လာကာ ေစ်းႏႈန္းက ၅၀% ေက်ာ္ က်ဆင္း 
သြားတာေၾကာင့္ ကမာၻ႔ေရာ္ဘာစိုက္သူေတြ အေတာ္႐ုန္းကန္ ေနၾကရ 
ပါတယ္။ ကမာၻ႔စီးပြားေရးကားအားမေကာင္း၊ ေရာ္ဘာတုလုပ္တဲ့ ေရနံေဈးက 
ၿပိဳက်နဲ႔ ေရာ္ဘာဝယ္လုိအားကုိၿခိမ္းေျခာက္ေနေတာ့တယ္။ ထုိင္း၊ 
အင္ဒုိနီးရွားန႔ဲ မေလးရွားတို႔ ဒီလေႏွာင္းပိုင္းမွာ ေတြ႕ၾကပါဦးမယ္။ ေဈးႏႈန္းကုိ 
ေထာက္ပံ့ေပးဖို႔ စီမံခ်က္ေတြကုိ ဆံုးျဖတ္ခ်က္ခ်ဖုိ႔ပါပဲ။ ဒါေပမယ့္ ေဈးကုိ 
ျပန္ေထာင္မတ္လာေစဖို႔ အိတ္စပို႔ေလွ်ာ့ခ်တဲ့ ယခင္ ႀကိဳးပမ္းမႈက 
မေအာင္ျမင္ခဲ့ပါဘူး။ ရည္မွန္းခ်က္ျပည့္မီသည္အထိ သက္တမ္း ၂၅ ႏွစ္ခန႔္ရိွ 
အပင္ေတြကုိ ႏွစ္စဥ္ ဟက္တာ ၃၀၀၀၀၀ ေက်ာ္ ခုတ္သြာူဖို႔ အာဏာပိုင္ 
ေတြက စီစဥ္ေနပါတယ္လို႔ ဂရိဆဒါကေျပာပါတယ္။ ထုိင္းႏိုင္ငံရဲ႕ 
ေရာ္ဘာအာဏာပိုင္ Rubber Authority of Thailand ရဲ႕ အဆိုျပဳခ်က္နဲ႔ 
အညီျဖစ္တဲ့ ဒီစီမံကိန္းဟာ ဒီဆယ္စုႏွစ္ေစာေစာပိုင္းကာလက ေရာ္ဘာ 
အထြက္အဆင့္ကို ျပန္ေရာက္ေစပါလိမ့္မယ္။ ေရတုိစီမံခ်က္နဲ႔ ေဈးႏႈန္းကို 
ျမႇင့္တင္ဖို႔လဲ ထုိင္းျပည္တြင္းေရာ္ဘာအသံုးကို ျမႇင့္တင္ဖို႔စီမံခ်က္လည္း 
လုပ္ေဆာင္ေနပါတယ္။ 
ေရာ္ဘာကုိ လက္အိတ္လုပ္ငန္းမွာ သံုး႐ုံနဲ႔ ပမာဏအေတာ္မ်ားမ်ားကုိ 
ေလွ်ာ့ခ်ႏိုင္မွာမဟုတ္ေတာ့၊ လမ္းခင္းလုပ္ငန္းမွာ အသုံးျပဳဖို႔ကအဓိကျဖစ္ေန 
ပါတယ္။ ယခုလက္ရွိမွာေတာ့ ထြက္သမွ်ရဲ႕ ၉၀% ခန႔္ဟာ အိတ္စပို႔ေဈးကြက္ 
အတြက္ျဖစ္ေနပါတယ္။ "One Village, One Kilometer တ႐ြာ 
တကီလုိမီတာ" အစီအစဥ္က ႐ြာငယ္ေပါင္း ၇၅၀၀၀ ရွိတဲ့ ထိုင္းႏိုင္ငံအဖုိ႔ 
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ေက်ာက္ခင္းလမ္းေတြကုိ ေရာ္ဘာခင္းလမ္းအျဖစ္ အစားထိုးခင္းဖို႔ အားေပးအားေျမႇာက္ျပဳႏုိင္ပါ့မယ္။ ယခင္က 
ထိုင္းမွာ One Village, One Product တ႐ြာ ထုတိကုန္တမ်ိဳး ထုတ္တ့ဲ စီမံကိန္းကို ထုိင္းဘုရင္ ဦးေဆာင္လုပ္ခဲ့တာ 
အလြန္ေအာင္ျမင္ခဲ့တာ ယခုလက္ေတြ႕ျမင္ေနရေၾကာင္းသိရသည္။ ေရာ္ဘာသံုးလမ္းခင္းတာဟာ ကတၱရာထက္ကုိ 
ၾကာရွည္ခံတယ္။ ျပင္းထန္တဲ့ ရာသီဥတုဒဏ္ကုိလည္းခံႏိုင္တယ္လုိ႔ ဂရိဆဒါကေျပာပါတယ္။ ေရွ႕ေျပးစီမံကိန္း ၁၂ 
ခုရိွတယ္။ ဝန္ႀကီးဌာနက စီရင္စု တခုစီမွ ကုိယ္စားလွယ္ေတြကုိ ေရာ္ဘာလမ္းခင္းျခင္းလုပ္ငန္းနဲ႔ပတ္သက္လို႔ 
ဇနနာဝါရီ ၁၁ ရက္ေန႔မွာ ရွင္းလင္းေျပာၾကားပါ့မယ္။ ဒီစီမံကိန္းအေနနဲ႔ ေရာ္ဘာတန္ခ်ိန္ တသန္းေက်ာ္ သုံးရမယ္လို႔ 
ေမွ်ာ္လင့္ထားတယ္။ ဒီပမာဏဟာ ထုိင္းႏိုင္ငံရဲ႕ ႏွစ္စဥ္ေရာ္ဘာအထြက္ရဲ႕ ၄ ပုံ ၁ ပုံခန႔္ရိွေၾကာင္းသိရသည္။  
Source: Bloomberg.com 
 

iPhone ထုတ္လုပ္မႈ ၁၀ ရာခိုင္ႏႈန္းေလွ်ာ့ခ်ဖုိ႔ Apple စီစဥ္ေနဟု သတင္းထြက္ေပၚ 
လာမယ့္ သုံးလတာကာလအတြင္း iPhone သစ္ထုတ္လုပ္မႈကို ၁၀ ရာခုိင္ႏႈန္းမွ်အထိ ေလွ်ာ့ခ်ထုတ္လုပ္သြားဖုိ႔ 
Apple ကုမၸဏီဘက္က စီစဥ္ေနလ်က္ရွိေၾကာင္း Nikkei Asian Review သတင္းဌာနကေဖာ္ျပပါတယ္။ ဒါဟာ 
ယင္းရဲ႕သုံးလပတ္ အေရာင္းေမွ်ာ္မွန္းခ်က္ကို ကုမၸဏီကေလွ်ာ့ခ်ခန္႔မွန္းထားခဲ့ၿပီးေနာက္ သီတင္းပတ္ တစ္ပတ္ 
အၾကာမွာပဲ ခုလိုဖုန္းေလွ်ာ့ခ်ထုတ္မယ့္သတင္းလည္း ထပ္မံထြက္ေပၚလာခဲ့တာျဖစ္ပါတယ္။ 
လာမယ့္ သုံးလပတ္ထဲမွာ ထုတ္လုပ္မယ့္ဖုန္းအလံုးေရကုိ မူလစီစဥ္ထားတဲ့ ပမာဏေအာက္ေလွ်ာ့ခ်ၿပီး 
ထုတ္လုပ္ၾကဖို႔ ဒီဇင္ဘာလတုန္းက Apple က ယင္းရဲ႕ suppliers ေတြကုိ ေျပာၾကားထားခ့ဲၿပီးျဖစ္တယ္လုိ႔ 
အမည္မေဖာ္လုိသူ သတင္းရင္းျမစ္ေတြကို ကိုးကားၿပီး Nikkei က ေဖာ္ျပပါတယ္။ ဒီလိုမ်ဳိး စမတ္ဖုန္းေတြကုိ မူလ 
စီစဥ္ထားတာထက္ေလွ်ာ့ခ်ဖို႔ လုပ္ေဆာင္တာဟာ Apple အတြက္ကေတာ့ ႏွစ္လအတြင္းဒါဟာ 
ဒုတိယအႀကိမ္ေျမာက္ လုပ္ေဆာင္ျခင္း ျဖစ္တယ္လုိ႔လည္း Nikkei က ေဖာ္ျပပါတယ္။ ယခုလုိ အလုံးေရေလွ်ာ့ခ်မယ့္ 
အစီအစဥ္ေအာက္မွာပါ၀င္တဲ့ ဖုန္းေတြထဲမွာေတာ့ ေနာက္ဆံုးထုတ္ေမာ္ဒယ္ေတြျဖစ္ၾကတဲ့ XS Max ၊ XS နဲ႔ XR 
တို႔လည္း ပါ၀င္မွာျဖစ္ေၾကာင္းသိရပါတယ္။ 
Source: https://www.cnbc.com/…/apple-reportedly-planning-to-cut-iph… 
 
Singtel Dash e-payment စနစ္နဲ႔အတူ စင္ကာပူေရာက္ ျမန္မာေတြ ေငြပုိ႔ေငြလႊဲ၀န္ေဆာင္မႈေတြ အသုံးျပဳႏုိင္
စင္ကာပူမွာေရာက္႐ွိေနတဲ့ ျမန္မာႏိုင္ငံသားေတြအေနနဲ႔ လာမယ့္မတ္လကေနစလုိ႔ စင္ကာပူတယ္လီကြန္ျမဴနစ္
ေကးရွင္းကုမၸဏီ Singtel ရဲ႕ မိုဘိုင္းေငြေပးေခ်မႈ ပလက္ေဖာင္း Dash ကုိအသုံးျပဳၿပီး ေငြလႊဲေငြပို႔မႈေတြျပဳလုပ္
ႏိုင္ေတာ့မွာျဖစ္ေၾကာင္းသိရပါတယ္။ ဇန္န၀ါရီ ၉ ရက္က အဆုိပါ Singtel နဲ႔ ကုလသမဂၢေငြေၾကးအရင္းအႏီွးဖြံ႔ၿဖဳိးေရး 
ရန္ပံုေငြအဖြဲ႕ UNCDF တုိ႔အၾကား လက္မွတ္ထုိးခဲ့တဲ့သေဘာတူညီခ်က္သစ္တစ္အရ ယခုအစီအစဥ္ကို ေဖာ္ေဆာင္ 
မွာျဖစ္ၿပီး စင္ကာပူေရာက္ ျမန္မာေတြအေနနဲ႔ Singtel Dash e-payment စနစ္ကုိ သုံးၿပီးျမန္မာႏိုင္ငံထံ ေငြလႊဲ 
ေငြပုိ႔မႈေတြလုပ္ႏုိင္ေတာ့မွာျဖစ္ပါတယ္။ 
ဒါ့အျပင္ ျမန္မာႏိုင္ငံမွာ ေငြလက္ခံထုတ္ယူမယ့္သူေတြအတြက္လည္း လုံၿခဳံစိတ္ခ်စြာနဲ႔ အခေၾကးေငြသက္သာစြာ 
ထုတ္ယူသြားႏိုင္ေရးအလုိ႔ငွာ Singtel ဘက္က ျမန္မာႏိုင္ငံတြင္းက ဘဏ္ေတြ၊ အျခားေငြအလႊဲအေျပာင္းလုပ္ငန္း 
ေတြနဲ႔ အတူလက္တြဲလုပ္ကိုင္သြားမွာ ျဖစ္တယ္လို႔သိရပါတယ္။ ဒါဟာ ျမန္မာႏိုင္ငံသားေတြအတြက္ နည္းလမ္းတက် 
ရွိၿပီး တရား၀င္ျဖစ္တဲ့ေငြလႊဲေငြပုိ႔ ခ်န္နယ္မ်ဳိးကို အဆင့္ျမင့္ျမင့္အသံုးျပဳသြားႏုိင္ေရးအတြက္ ယခုလုိ လုပ္ေဆာင္သြား 
မွာျဖစ္ေၾကာင္း Singtel ကေျပာပါတယ္။ လက္ရွိအခ်ိန္မွာေတာ့ စင္ကာပူကေန လႊဲလိုက္တဲ့ေငြေတြကုိ 
လက္ခံထုတ္ယူၾကတဲ့ ျမန္မာႏိုင္ငံက ျပည္သူအမ်ားစုအေနနဲ႔ တရား၀င္မဟုတ္တဲ့ လုိင္စင္မရွိ ေအးဂ်င့္ေတြကေန 
တဆင့္ထုတ္ယူေနရတာၿပီး ယင္းကမလုိအပ္ဘဲ အခ်ိန္ၾကာျမင့္သလုိ လံုၿခံဳိတ္ခ်ရျခင္းမရွိဘဲ စရိတ္စကလည္း 
ႀကီးမားေနတယ္လို႔သိရပါတယ္။ ကမၻာ့ဘဏ္အစီရင္ခံစာတစ္ရပ္အရ ၂၀၁၇ တုန္းက ႏိုင္ငံရပ္ျခားမွာ သြားေရာက္ 
အလုပ္လုပ္ကိုင္ေနတဲ့ ျမန္မာႏိုင္ငံသားေတြ အိမ္ကုိျပန္ပို႔တဲ့ ေငြေၾကးပမာဏဟာ ကန္ေဒၚလာ ၆ ဒသမ ၂ 
ဘီလီယံထိရွိခဲ့တယ္လုိ႔သိရပါတယ္။ လက္တေလာမွာေတာ့ စင္ကာပူမွာေနထုိင္ ဒါမွမဟုတ္ အလုပ္လုပ္ေနတဲ့ 
ျမန္မာႏိုင္ငံသား ၁၈၀,၀၀၀ ေက်ာ္ရွိေနပါတယ္။ 
Source:https://www.straitstimes.com/…/singtel-dash-e-payment-syste… 
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ႏုိင္ငံေတာ္စီးပြားေရးဖြံ႔ၿဖိဳးတုိးတက္မႈအတြက္ ရင္းႏီွးျမွဳပ္ႏံွမႈမ်ားကုိ ဖိတ္္ေခၚႏုိင္ခ့ဲသည့္ 
သီလ၀ါအထူးစီးပြားေရးဇုန္ 

 

ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးအတြင္းရွိ သီလဝါအထူးစီးပြားေရးဇုန္သည္ ရန္ကုန္ေတာင္ဘက္ပိုင္းေဒသမ်ား ဖြံ႕ၿဖိဳးမႈကို 
ျမန္ဆန္ေစၿပီး ေဒသခံမ်ား၏ အလုပ္အကုိင္အခြင့္အလမ္းမ်ားကိုလည္း ဖန္တီးေပးႏိုင္ခဲ့ေၾကာင္း သီလဝါအထူး 
စီးပြားေရးဇုန္ စီမံခန္႔ခြဲမႈေကာ္မတီမွသိရသည္။ သီလဝါအထူးစီးပြားေရးဇုန္ စတင္အေကာင္အထည္ေဖာ္ခ်ိန္မွစ၍ 
ယေန႔အခ်ိန္အထိ အလုပ္အကုိင္ ဖန္တီးေပးမႈအေနျဖင့္ လက္ရွိ ဖြင့္လွစ္လည္ပတ္ ေနသည့္ စက္႐ုံေပါင္း ၆၃ ႐ုံ တြင္ 
စက္႐ုံလုပ္သား ၇ဝဝဝ ေက်ာ္ႏွင့္ ဇုန္အတြင္း အေကာင္အထည္ေဖာ္ေနသည့္ ေဆာက္လုပ္ေရးလုပ္ငန္းမ်ားတြင္ 
လုပ္သား ၁၅ဝဝဝ ခန္႔ကုိ အလုပ္အကိုင္မ်ား ဖန္တီးေပးႏိုင္ခဲ့သည္။ ထိုကဲ့သုိ႔ အလုပ္အကုိင္ရရွိခဲ့သည့္ လုပ္သားမ်ား 
၏ လုပ္သားအင္အား ၇ဝ ရာခိုင္ႏႈန္းေက်ာ္သည္ သန္လ်င္၊ ေက်ာက္တန္းၿမိဳ႕နယ္မ်ားမွ ေဒသခံမ်ားျဖစ္ေၾကာင္း 
သီလဝါအထူးစီးပြားေရးဇုန္ စီမံခန္႔ခြဲမႈေကာ္မတီမွ သိရသည္။ 
သီလဝါအထူးစီးပြားေရးဇုန္ဟာ အျခားစက္မႈဇုန္ေတြလုိမ်ဳိးမဟုတ္ဘဲ အထူးစီးပြားေရးဇုန္တစ္ခုျဖစ္တာေၾကာင့္ 
ႏိုင္ငံတကာစံႏႈန္းနဲ႔ညီတဲ့ မူဝါဒေတြ၊ လုပ္ထုံးလုပ္နည္းေတြကုိ ထုတ္ျပန္က်င့္သုံးေဆာင္ရြက္ေနပါတယ္။ ႏိုင္ငံတကာ 
စံႏႈန္းနဲ႔ညီတဲ့ မူဝါဒေတြ၊ လုပ္ထုံးလုပ္နည္းေတြကုိ အျခားအထူးစီးပြားေရးဇုန္ေတြမွာလည္း က်င့္သံုးႏုိင္ဖုိ႔အတြက္ 
စံနမူနာေကာင္းေတြ ဖန္တီးေပးေနပါတယ္။ စံနမူနာေကာင္းေတြကုိ တျခားအထူးစီးပြားေရးဇုန္ေတြမွာသာမက အထူး 
စီးပြားေရးဇုန္ျပင္ပမွာပါ က်င့္သံုးလာႏိုင္မွာျဖစ္တဲ့အတြက္ ႏိုင္ငံမွာေကာင္းမြန္တဲ့ ႀကိဳတင္သိရွိႏိုင္တဲ့ လြယ္ကူေခ်ာေမာ 
ေစရန္ ပံ့ပိုးႏိုင္တဲ့ ေဖာ္ေရြတဲ့ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈဝန္းက်င္ေကာင္းေတြကုိ ဖန္တီးေပးႏိုင္မွာျဖစ္ေၾကာင္း သီလဝါအထူး 
စီးပြားေရးဇုန္ စီမံခန္႔ခြဲမႈေကာ္မတီဥကၠ႒ ဒုတိယဝန္ႀကီး ဦးဆက္ေအာင္ကေျပာသည္။ သီလဝါအထူးစီးပြားေရးဇုန္တြင္ 
ယခုလအတြင္း စက္႐ုံသံုး႐ုံထပ္မံဖြင့္လွစ္သြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္းသိရွိရၿပီး ၿပီးခဲ့သည့္ႏွစ္အတြင္း စက္႐ုံေပါင္း ၂၄ ႐ုံ 
တုိးခ်ဲ႕ဖြင့္လွစ္ႏိုင္ခဲ့ေၾကာင္း သီလဝါအထူးစီးပြားေရးဇုန္စီမံခန္႔ခြဲမႈေကာ္မတီမွသိရသည္။ 
ထုိ႔ျပင္ သီလဝါအထူးစီးပြားေရးဇုန္တြင္ ယေန႔အခ်ိန္ထိ ျပည္တြင္း၊ ျပည္ပရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈပမာဏ အေမရိကန္ေဒၚလာ ၁ 
ဒသမ ၅ ဘီလီယံရွိၿပီး၊ ႏိုင္ငံေပါင္း ၁၈ ႏိုင္ငံမွ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏံွသည့္ကုမၸဏီေပါင္း ၁ဝ၃ ခုရွိေၾကာင္းသိရသည္။
သီလဝါအထူးစီးပြားေရးဇုန္ကေန ႏိုင္ငံေတာ္ရဲ႕စီးပြားေရးတုိးတက္မႈအတြက္ ႏိုင္ငံတကာရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈေတြကုိ ဖိတ္ 
ေခၚႏိငု္ခဲ့ပါတယ္။ ႏိုင္ငံေတာ္ရဲ႕ အခြန္ဘ႑ာေတြ တုိးတက္ရရွိခဲ့ပါတယ္။ Export ေတြတိုးတက္လာသလုိ Import 
Subs- titution ကုိလည္း လုပ္လာႏိုင္ခဲ့တဲ့အတြက္ ကုန္သြယ္မႈက႑ကုိ တုိးျမႇင့္ေပးႏိုင္ခဲ့ေၾကာင္း သီလဝါ 
အထူးစီးပြားေရးဇုန္ စီမံခန္႔ခြဲမႈေကာ္မတီ တြဲဖက္အတြင္းေရးမွဴး (၁) ေဒါက္တာ သန္းသန္းသြယ္ကေျပာသည္။
ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈေတြ ေရာက္ရွိလာဖို႔က အေျခခံအေဆာက္အအံုနဲ႔ဝန္ေဆာင္မႈအပိုင္း ေကာင္းေကာင္းလုပ္ေပးရမည္ 
ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ဝန္ေဆာင္မႈအပိုင္းကေတာ့ investor ေတြကုိ One Stop Service Center မွာ လာေရာက္ထုိင္ၿပီး 
Standard Operating Procedure (SOP)အတိုင္း လုပ္ေပးေနေၾကာင္း၊ တျခားလုိအပ္တဲ့ Service ကုိေတာ့ On Call 
စနစ္နဲ႔လုပ္ေပးေနေၾကာင္း၊ သီလဝါ SEZ ရဲ႕ စီမံခန္႔ခြဲမႈေကာ္မတီဟာ Regulator Roleအျပင္ Coordinator Role နဲ႕ 
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Facilitator Role ကိုပါ လုပ္ေပးေနေၾကာင္း၊ Service ေတြမွာ Transp- arent Predictable ျဖစ္ေအာငI္nvestor 
Friendly နဲ႔ International Standard ျဖစ္ေအာင္လည္းလုပ္ထားေၾကာင္း၊ Investment Promotion ကိစၥေတြမွာ 
ေတာ့ ျပည္တြင္း၊ ျပည္ပမွာလည္းလုပ္ေနေၾကာင္း ေဒါက္တာ သန္းသန္းသြယ္ကေျပာသည္။ စီးပြားေရးဇုန္သို႔ 
ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈမ်ား ပိုမိုဝင္ေရာက္လာေစရန္အတြက္ အေကာက္ခြန္ဦးစီးဌာန၊ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏံွမႈႏွင့္ ကုမၸဏီမ်ား ညႊန္ၾကားမႈ 
ဦးစီးဌာန၊ လူဝင္မႈႀကီးၾကပ္ေရးႏွင့္ အမ်ဳိးသားမွတ္ပုံတင္ဦးစီးဌာန၊ ဗဟိုဘဏ္၊ စက္မႈစစ္ေဆးေရးႏွင့္ ႀကီးၾကပ္ေရး 
ဦးစီးဌာန၊ ၿမိဳ႕ျပႏွင့္အိမ္ရာဖြံ႕ၿဖိဳးေရးဦးစီးဌာန၊ ပတ္ဝန္းက်င္ထိန္းသိမ္းေရးဦးစီးဌာန၊ အလုပ္သမားòန္ၾကားမႈဦးစီးဌာန၊ 
ကုန္သြယ္ေရးဦးစီးဌာန၊ ရန္ကုန္လွ်ပ္စစ္ဓာတ္အားေပးေကာ္ပိုေရးရွင္းႏွင့္ ျပည္တြင္းအခြန္မ်ားဦးစီးဌာနတုိ႔မွ ဌာန 
ေပါင္း ၁၁ ခုပါဝင္သည့္ One Stop Service Center ကုိ သီလဝါအထူးစီးပြားေရးဇုန္တြင္ ဖြင့္လွစ္ကာလာေရာက္ 
ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံသူမ်ားကုိ ဝန္ေဆာင္မႈေပးလ်က္ရွိေၾကာင္းသိရသည္။ သီလဝါ အထူးစီးပြားေရးဇုန္ကုိ အပိုင္းႏွစ္ပိုင္းခြဲကာ 
အေကာင္အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္လ်က္ရွိၿပီး ၂ဝ၁၃ ခုႏွစ္ ဒီဇင္ဘာ ၁ ရက္မွစတင္ကာ ဇုန(္A)တြင္ ၄ဝ၅ ဟက္တာ 
ကို အေကာင္အထည္ေဖာ္ခဲ့ရာ ၂ဝ၁၅ ခုႏွစ္ စက္တင္ဘာ ၂၃ ရက္၏တြင္ စီးပြားျဖစ္စတင္လည္ပတ္ႏိုင္ခဲ့ေၾကာင္း 
သိရသည္။ ၉၈ ရာခိုင္ႏႈန္းငွားရမ္းထားအဆုိပါ ဟက္တာမ်ားထဲမွ ၃၅ ဟတ္တာကိုResidential and Com- mercial 
Area အျဖစ္ အေကာင္အထည္ေဖာ္ခဲ့ကာ အဆုိပါေနရာတြင္ အလုပ္သမားမ်ားအတြက္ ေနစရာ အေဆာက္အအံု၊ 
Shop house မ်ား၊ ဘဏ္မ်ား၊ ဂ်ပန္ႏိုင္ငံမွ Super Hotel ၊ ေဆး႐ံု၊ Super Market၊ Shopping Mall တုိ႔ကုိလည္း 
ေဆာင္ရြက္သြားရန္ရွိေၾကာင္းသိရိွရၿပီး ယခုအခ်ိန္တြင္ သီလဝါအထူးစီးပြားေရးဇုန္(A) တြင္ ၉၈ ရာခိုင္ႏႈန္း 
ငွားရမ္းထားၿပီးျဖစ္ေၾကာင္း သိရသည္။ အလားတူ ဇုန(B)ကုိ phase (I)၊ phase (II)၊ phase (III)ခြဲ၍ phase (I) ႏွင့္ 
phase (II) ကုိ အေကာင္အထည္ေဖာ္ခဲ့ေၾကာင္း၊ ဇုန္(B) phase (III) ကုိလည္း ထပ္မတုိံးခ်ဲ႕ရန္ ေဆာင္ရြက္လ်က္ 
ရွိေၾကာင္းႏွင့္ ဇုန္(B) တြင္ ၇ဝ ရာခိုင္ႏႈန္းငွားရမ္းၿပီးျဖစ္ေၾကာင္း သီလဝါအထူး စီးပြားေရးဇုန္ စီမံခန္႔ခြဲမႈေကာ္မတီမွ 
သိရသည္။ ဇုန္အတြင္းသာမက ဇုန္ျပင္ပဖြံ႕ၿဖိဳးေရးအေနျဖင့္ အေျခခံအေဆာက္အအံုမ်ားကုိ ဂ်ပန္ႏိုင္ငံ ODA Loan 
ျဖင့္ ေဆာင္ရြက္လ်က္ရွိၿပီး ေဆာက္လုပ္ေရးဝန္ႀကီးဌာန၊ ပို႔ေဆာင္ေရးႏွင့္ ဆက္သြယ္ေရးဝန္ႀကီးဌာန၊ လွ်ပ္စစ္ႏွင့္ 
စြမ္းအင္ဝန္ႀကီးဌာနႏွင့္ ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ေတာ္စည္ပင္ သာယာေရးေကာ္မတီတို႔ကလည္း က႑အလုိက္ အေကာင္အထည္ 
ေဖာ္ေဆာင္ရြက္လ်က္ရွိေၾကာင္းသိရသည္။ ဇုန္ျပင္ပ အေျခခံအေဆာက္အအံုမ်ား အေကာင္အထည္ေဖာ္မႈအပိုင္း 
အေနျဖင့္ ေဆာက္လုပ္ေရးဝန္ႀကီးဌာနက သန္လ်င္တံတားမွ သီလဝါအထူးစီးပြားေရးဇုန္အထိ လမ္းပိုင္းဆုိင္ရာ 
အဆင့္ျမႇင့္တင္ျခင္းႏွင့္ ပဲခူးျမစ္ကူးတံတား တည္ေဆာက္မႈအပိုင္းမ်ားကို စတင္လုပ္ေဆာင္ေနၿပီး လွ်ပ္စစ္ႏွင့္စြမ္းအင္ 
ဝန္ႀကီးဌာနကလည္း 50 MW Substation တစ္ခု တည္ေဆာက္လ်က္ရွိေၾကာင္းသိရသည္။ လက္ရွိအခ်ိန္တြင္ 
သီလဝါအထူး စီးပြားေရးဇုန္ ေရရရွိေရးအတြက္ ဇာမဏီဆည္မွေရကုိရယူေနရၿပီး ဆက္လက္ဖြံ႕ၿဖိဳးလာမည့္ 
စီးပြားေရးဇုန္အတြက္ ၂ဝ၁၉ ခုႏွစ္ကုနပ္ိုင္းတြင္ လဂြန္းျပင္ဆည္မွ ေရေပးေဝႏုိင္ရန္ ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ေတာ္စည္ပင္ 
သာယာေရးေကာ္မတီမွ စီစဥ္ေဆာင္ရြက္ေနသည္။ သြင္းကုန္ပို႔ကုန္မ်ားအတြက္ ဂ်ပန္ ODA Loan ျဖင့္ ဆိပ္ကမ္း 
တည္ေဆာက္ျခင္းလုပ္ငန္းမ်ားကို ပို႔ေဆာင္ေရးႏွင့္ဆက္သြယ္ေရးဝန္ႀကီးဌာနမွ ေဆာင္ရြက္ၿပီးျဖစ္ေၾကာင္းသိရ 
သည္။  
Source: https://www.facebook.com/MYANMAALINNNEWS/posts/2205236553050174?__tn__=K-R 
 

ရြာငံေဒသ ေကာ္ဖီသီးႏံွ ဝယ္ယူႀကိတ္ခြဲေရာင္းခ်ေရးအတြက္ ပ့ံပုိးေခ်းေငြထုတ္ေခ်း 
 
ရွမ္းျပည္နယ္ ရြာငံၿမိဳ႕နယ္သမဝါယမ အသင္းစုသည္ ရြာငံေဒသရွိ ေကာ္ဖီသီးႏွံမ်ားကုိ ဝယ္ယူႀကိတ္ခြဲၿပီး ထိုင္းႏွင့္ 
မေလးရွားႏုိင္ငံသုိ႔ တင္ပို႔ေရာင္းခ်လ်က္ရွိရာ လုိအပ္ေသာ ေငြေၾကးအရင္းအႏွီးအတြက္ ရွမ္းျပည္နယ္ေတာင္ပိုင္း၊ 
အေရွ႕ပိုင္းသမဝါယမအသင္းစုခ်ဳပ္မွ ေငြက်ပ္ သိန္း ၁ဝဝဝ ထုတ္ေခ်းႏုိင္ေရး သေဘာတူစာခ်ဳပ္ခ်ဳပ္ဆုိျခင္း အခမး္ 
အနားကို ဇန္နဝါရီ ၈ ရက္က ျပည္နယ္သမဝါယမဦးစီးဌာန အစည္းအေဝးခန္းမ၌က်င္းပသည္။ အခမ္းအနားတြင္ 
ျပည္နယ္သမဝါယမဦးစီးဌာန ဒုတိယညႊန္ၾကားေရးမွဴး ေဒၚယုယုေအး၊ ရွမ္းျပည္နယ္ေတာင္ပိုင္း၊ အေရွ႕ပိုင္း 
သမဝါယမအသင္း စုခ်ဳပ္ဥကၠ႒၊ ၿမိဳ႕နယ္သမဝါယမ ဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရိွ၊ ၿမိဳ႕နယ္သမဝါယမအသင္းစု ဥကၠ႒ႏွင့္ 
အမႈေဆာင္မ်ားက ၿမိဳ႕နယ္သမ ဝါယမအသင္းစုအတြက္ ဒုတိယအႀကိမ္ ပံ့ပိုးေခ်းေငြက်ပ္သိန္း ၁ဝဝဝ ထုတ္ေခ်း 
ေပးႏုိင္ေရးအတြက္ သေဘာတူစာခ်ဳပ္ကုိ လက္မွတ္ေရးထုိးခဲ့ၾကသည္။ ရွမ္းျပည္နယ္အတြင္းရွိ သမဝါယမ အသင္း 
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မ်ား၏ ကုန္ထုတ္၊ ကုန္သြယ္၊ ဝန္ေဆာင္မႈက႑ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္လာေစေရး၊ သမဝါယမအသင္းမ်ား ေရရွည္ 
စဥ္ဆက္မျပတ္ခိုင္မာစြာ ရပ္တည္ႏုိင္ေရးတုိ႔အတြက္ ရည္မွန္းခ်က္ထား ေဆာင္ရြက္လ်က္ရွိရာ လိုအပ္ေသာေငြေၾကး 
အရင္းအႏွီးကုိ ရွမ္းျပည္နယ္ေတာင္ပိုင္း၊ အေရွ႕ပိုင္းသမဝါယမအသင္းစုခ်ဳပ္က ထုတ္ေခ်းေပးျခင္း၊ လုိအပ္သည့္ 
ေစ်းကြက္အကူအညီမ်ားေပးျခင္း၊ ျပည္တြင္းျပည္ပမွ NGO၊ INGO အဖြဲ႕အစည္းမ်ားႏွင့္ ခ်ိတ္ဆက္ၿပီး နည္းပညာ 
ေပးျခင္းတုိ႔ျဖင့္ ကူညီပံ့ပိုးေပးလ်က္ရွိေၾကာင္းသိရသည္။ ရြာငံၿမိဳ႕နယ္ သမဝါယမအသင္းစုသည္ ေကာ္ဖီသီးႏွံႀကိတ္ခြဲ 
ေရာင္းခ်ရာတြင္ အသံုးျပဳရန္အတြက္ ရွမ္းျပည္နယ္ေတာင္ပိုင္း၊ အေရွ႕ပိုင္းသမဝါယမအသင္းစုခ်ဳပ္က ပထမအႀကိမ္ 
ထုတ္ေခ်းေပးခဲ့သည့္ ပံ့ပိုးေခ်းေငြ က်ပ္သိန္း ၉၄ဝကုိ ၂ဝ၁၈ ခုႏွစ္ ေဖာ္ေဖာ္ဝါရီ ၁၅ ရက္က ေျပေက်စြာေပးဆပ္ခဲ့ၿပီး 
ေကာ္ဖီသီးႏွံမ်ားကို ထုိင္းႏိုင္ငံႏွင့္ မေလးရွားႏိုင္ငံသုိ႔ တင္ပုိ႔ေရာင္းခ်ခဲ့ကာ အျမတ္အစြန္းမ်ားရရွိခဲ့ေၾကာင္း သိရသည္။
ရြာငံၿမိဳ႕နယ္သမဝါယမအသင္းစု အေနျဖင့္ အေသးစားအရင္းအႏွီးေခ်း ေငြလုပ္ငန္း၊ ဆန္ဝယ္ယူ ျဖန္႔ျဖဴးျခင္း 
လုပ္ငန္းတုိ႔အျပင္ ေကာ္ဖီသီးႏွံဝယ္ယူႀကိတ္ခြဲၿပီး ထုိင္းႏွင့္မေလးရွားႏိုင္ငံသုိ႔ တင္ပို႔လ်က္ရွိၿပီး၊ ယခုအခါ ဒုတိယ 
အႀကိမ္ ပံ့ပုိးေခ်းေငြအျဖစ္ ေငြက်ပ္သိန္း ၁ဝဝဝ ထုတ္ေခ်းေပးျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း ျပည္နယ္သမဝါယမဦးစီးဌာနမွသိရ 
သည္။ 
Source: https://www.facebook.com/MYANMAALINNNEWS/posts/2205236553050174?__tn__=K-R 
 

တမူးၿမိဳ႕ နန္းဖာလုံေစ်းမွ ေမ်ာက္ငုိသီးေစ်းကြက္ 
 

ျမန္မာ-အိႏၵိယနယ္စပ္ တမူးၿမိဳ႕ နန္းဖာလုံေစ်းရဲ႕ နံနက္ခင္း 
ေစာေစာမွာေတာ့ အိႏိၵယႏိုင္ငံမွ ကသည္းလူမ်ိဳးေတြ 
အမ်ားဆံုးစားသုံးတဲ့ ေမ်ာက္ငိုသီးေတြ အေရာင္းသြက္ 
ေနပါတယ္။  
ၿပီးခဲ့သည့္ႏွစ္က ေမ်ာက္ငိုသီးအဝင္မ်ားၿပီး ေစ်းႏႈန္းအနည္း 
ငယ္က်ခဲ့တဲ့အတြက္ ဒီႏွစ္မွာေတာ့ ပစၥည္းအဝင္နည္းကာ 
ေစ်းႏႈန္းေကာင္းမယ္လို႔ ျမန္မာဘက္က ေမ်ာက္ငိုသီး 
ေရာင္းခ်တဲ့ ကုန္သည္ေတြ ေမၽွာ္လင့္ေနၾကပါတယ္။  
ေမ်ာက္ငိုသီးတစ္ေတာင့္ကုိ ျမန္မာေငြ ၁၀၀ က်ပ္ကေန 

၂၀၀ အထိရွိၿပီး အေတာင့္ ၅၀ ပါအတြဲ တစ္တြဲကုိေတာ့ ျမန္မာေငြတစ္ေသာင္းကေန ပစၥည္းအေနအထားေပၚ 
မူတည္ၿပီး ႏွစ္ေသာင္းက်ပ္အထိ ႀကိဳက္ေရာင္းႀကိဳက္ဝယ္ေစ်းျဖင့္ အေရာင္းအဝယ္ျဖစ္ေနတာကုိေတြ႕ရပါတယ္။ 
ေရာင္းခ်တဲ့အခါမွာ တစ္ဖက္ႏိုင္ငံက အမ်ားဆုံးလာေရာက္ဝယ္ယူတာျဖစ္တဲ့အတြက္ အိႏၵိယေငြန႔ဲသာ အမ်ားဆုံး 
ေရာင္းခ်ၾကၿပီး ေမ်ာက္ငိုသီးေစ်းကြက္ဟာ ႏွစ္ႏိုင္ငံနယ္စပ္မွာေနထိုင္ၾကတဲ့ ျပည္သူေတြအတြက္ ႏိုင္ငံျခားဝင္ေငြ 
တုိးေစတဲ့ ကုန္သြယ္မႈတစ္ခုလည္းျဖစ္ပါတယ္။  
Source: https://www.facebook.com/MizzimaDaily/ 
 

တ႐ုတ္ႏိုင္ငံသုိ႔ ႏုိင္ငံတစ္ႏိုင္ငံမွ သစ္သီးမ်ား တင္ပုိ႔ခြင့္ရရိွ 
အေရွ႕ေတာင္အာရွသစ္သီးမ်ားသည္ တ႐ုတ္ႏုိင္ငံ၏ သစ္သီးတင္သြင္းမႈအမ်ားဆံုးျဖစ္ပါသည္။ လက္ရွိတြင္ တ႐ုတ္ 
ႏုိင္ငံ သစ္သီးတင္သြင္းရန္ ႏိုင္ငံတစ္ခုထပ္တိုးခဲ့ပါသည္။ မၾကာေသးမီကာလတြင္ ကေမာၻဒီးယားႏွင့္ တ႐ုတ္ႏုိင္ငံ 
အၾကား ကေမာၻဒီးယားငွက္ေပ်ာသီးတ႐ုတ္ႏုိင္ငံတင္ပို႔ရန္ သီးႏွံအရည္အေသြးႀကီးၾကပ္စစ္ေဆးေရးႏွင့္ ပိုးမႊား 
ကင္းစင္ေရးလိုအပ္ခ်က္ သေဘာတူညီစာခ်ဳပ္ကုိ လက္မွတ္ေရးထုိးခဲ့ပါသည္။ ဤသည္မွာ ကေမာၻဒီးယား ငွက္ေပ်ာ 
သီးမွ တ႐ုတ္ႏိုင္ငံ၏ ပိုးမႊားကင္းစင္ေရးစစ္ေဆးခ်က္မ်ား လုပ္ေဆာင္ၿပီးစီးကာ တင္ပို႔ခြင့္ရရိွႏုိင္မည္ကုိ ရည္ညႊန္းေန 
ျခင္းျဖစ္ပါသည္။ ပထမဦးဆုံး တ႐ုတ္ႏိုင္ငံသုိ႔ တုိက္႐ိုက္တင္ပို႔ေသာ သစ္သီးအမ်ိဳးအစားျဖစ္လာႏုိင္မည္ျဖစ္သည္။ 
ေႏြး သမပုိင္းေဒသတြင္ တည္ရိွေသာ ကေမၻာဒီးယားႏုိင္ငံသည္ ငွက္ေပ်ာတင္ပို႔ႏုိင္ငံျဖစ္ေသာ္လည္း ယခင္က 
တ႐ုတ္ႏိုင္ငံႏွင့္ကေမၻာဒီးယားႏိုင္ငံတုိ႔မွာသစ္သီးတင္သြင္းတင္ပို႔မႈသေဘာတူစာခ်ဳပ္ေရးထုိးထားျခင္းမရွိေသာေၾကာင့္ 
ႏွစ္ႏိုင္ငံမွ ငွက္ေပ်ာသီးစသည့္ သစ္သီးမ်ား ကုန္သြယ္ေရးဖလွယ္မႈမရွိေခ်။ယခင္က ကေမာၻဒီးယားငွက္ေပ်ာသီးသည္ 
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တရားမဝင္ေမွာင္ခိုလမ္းေၾကာင္းျဖင့္ ဗီယက္နမ္ႏွင့္ထိုင္းႏုိင္ငံသို႔ေရာက္ရွိၿပီး ထုိမွတစ္ဆင့္ တ႐ုတ္ႏုိင္ငံေဈးကြက္သို႔
ဝင္ေရာက္လ်က္ရိွသည္။ 
ထုိသို႔ျပဳလုပ္ျခင္းမွာသယ္ယူပို႔ေဆာင္မႈကုန္က်စရိတ္ျမင့္သည့္အျပင္တရားမဝင္ပုိ႔ေဆာင္ခ်ိန္မတိက်ေသာေၾကာင့္ငွက္
ေပ်ာသီးမ်ားမွာပို႔ေဆာင္သည့္လမ္းေပၚမွာပင္ပုပ္သုိးပ်က္စီးသြားၿပီးႀကီးမားေသာစီးပြားေရးဆုံး႐ံႈးနစ္နာမႈမ်ားျဖစ္ေစခဲ့
သည္။ ထို႔ေၾကာင့္ ကၽြမ္းက်င္ပညာရွင္မ်ား၏ ႀကိဳတင္ခန္႔မွန္းခ်က္အရ ယခုအႀကိမ္ တ႐ုတ္ႏိုင္ငံမွ ကေမၻာဒီးယား 
ငွက္ေပ်ာသီးတုိက္႐ိုက္တင္သြင္းျခင္းကုိခြင့္ျပဳလုိက္ျခင္းအားျဖင့္အရင္းေငြသက္သာေစမည့္အျပင္ တင္သြင္းပမာဏမွာ 
တရားမဝင္တင္သြင္းပမာဏ၏ အဆေပါင္းမ်ားစြာ မ်ားျပားမည္ျဖစ္ေသာေၾကာင့္ ေစ်းႏႈန္းနိမ့္ေသာ ငွက္ေပ်ာသီးမ်ား 
ဝင္ေရာက္မႈမွာ တ႐ုတ္ႏိုင္ငံ ျပည္တြင္းထြက္ရိွေသာ ငွက္ေပ်ာသီးေစ်းႏႈန္းကုိက်ဆင္းေစရန္အတြက္ တြန္းအားေပးႏုိင္ 
မည္ျဖစ္ေၾကာင္း သိရပါသည္။ ျပည္တြင္းသစ္သီးစားသုံးမႈထုတ္ကုန္မ်ားကုိ စုံလင္ေစရန္ႏွင့္ တ႐ုတ္ႏုိင္ငံရွိသစ္သီး 
ေဈးႏႈန္းမ်ားကုိေလွ်ာ့ခ်ရန္ တ႐ုတ္ႏုိင္ငံသည္ ျပည္တြင္းသစ္သီးေဈးကြက္ကုိ တျဖည္းျဖည္းဖြင့္လွစ္ေပးခဲ့ေသာေၾကာင့္ 
အေရွ႕ေတာင္အာရွသစ္သီးမ်ား တ႐ုတ္ႏုိင္ငံေဈးကြက္သို႔ အမ်ားအျပားဝင္ေရာက္ခဲ့ျခင္းျဖစ္ေၾကာင္းသိရပါသည္။ 
Source: https://www.facebook.com/shweliayarnews/ 
 

မြန္ျပည္နယ္တြင္ မိုးရြာသြန္းမႈေၾကာင့္ ဆားၾကမ္းထုတ္လုပ္မႈ တစ္လခန္႔႔ေနာက္က်မည္ 
မြန္ျပည္နယ္တြင္ ဇန္န၀ါရီပထမပတ္က ရြာသြန္းသည့္မုိးေၾကာင့္ ဆားကြင္းမ်ားပ်က္စီးၿပီး ဆားၾကမ္းထုတ္လုပ္မႈ 
တစ္လခန္႔ေနာက္က်ႏုိင္သည္ဟု ျပည္နယ္အတြင္းရွိ ဆားလုပ္ေတာင္သူမ်ားကေျပာသည္။ ဆားလုပ္ငန္းကုိ ပုံမွန္ 
အားျဖင့္ မုိးအကုန္ စက္တင္ဘာလလယ္ခန္႔က စတင္ျပင္ဆင္ကာ  ႏုိ၀င္ဘာလဆန္းတြင္ ပင္လယ္ေရတင္ၿပီး 
ေနလွန္းျခင္းကို စတင္လုပ္ကိုင္သည္။ ရာသီအေျခအေန ေကာင္းမြန္ပါက ဒီဇင္ဘာလကုန္ ဇန္န၀ါရီခန္႔တြင္ 
ဆားၾကမ္း စတင္ထုတ္လုပ္ေသာ္လည္း မုိးရြာသြန္းသျဖင့္ ယခုႏွစ္ဆားၾကမ္းထုတ္လုပ္မႈကို ေဖေဖာ္၀ါရီမွသာ 
စတင္ႏိုင္မည္ဟု ၎တုိ႔ကေျပာသည္။  
မုိးရြာလိုက္ေတာ့ ဆားကြင္းေတြ အကုန္ပ်က္စီးကုန္ေၾကာင္း၊ တစ္လေလာက္ေနမွ ဆားထုတ္လုပ္ႏုိင္မယ္ဆိုေတာ့ 
ဆားထုတ္လုပ္ႏုိင္ဖို႔က တစ္လေနာက္က်သြားနိုင္ေၾကာင္း ပငဆားလုပ္ငန္းရွင္တစ္ဦးကေျပာသည္။ ဆားထြက္ခ်ိန္ 
တြင္ ဆားၾကမ္းမထုတ္လုပ္ႏုိင္ေသးျခင္း၊ လက္က်န္ဆားမရွိသေလာက္ နည္းပါးေနျခင္းတုိ႔ေၾကာင့္ လက္ရွိတြင္ 
ဆားၾကမ္းေစ်းျမင့္တက္ႏုိင္သည့္ အလားအလာရိွသည္ဟု ဆားလုပ္ငန္းရွင္မ်ားကဆိုသည္။ 
ဆားေစ်းက မုိးမရြာခင္က တစ္ပိႆာ ၁၉၀ ေလာက္ရွိေနတယ္။ အခုက အေရာင္းအ၀ယ္မရွိေၾကာင္း၊ မရွိဘူးဆိုတာ 
က ဆားမရွိလို႔ပါ။ ဆားအသစ္ထြက္ေတာ့မယ္ဆိုေတာ့ ဆားအေဟာင္းေတြ ထုတ္ေရာင္းကုန္ေတာ့ ဂုိေဒါင္မွာ 
ဆားမရွိေတာ့ေၾကာင္း၊ ဆားမရွိေတာ့ ဘယ္သူမွေစ်းမေဖာက္ဘူး။ ဆားသာရွိေနမယ္ဆိုရင္ ေစ်းက ၂၀၀ 
ေက်ာ္ေက်ာ္ေလာက္ ျဖစ္မယ္ထင္ေၾကာင္း သံျဖဴဇရပ္မွ ဆားလုပ္ငန္းရွင္တစ္ဦးကေျပာသည္။ မြန္ျပည္နယ္အတြင္း 
ဆားကြင္းဧက ၅,၀၀၀ ခန္႔ရိွေသာ္လည္း ဧက ၃,၀၀၀ခန္႔သာ ဆားၾကမ္းထုတ္လုပ္ေနသည္ဟု သတၱဳတြင္း၀န္ႀကီးဌာန 
ျမန္မာ့ဆားႏွင့္အဏၰ၀ါဓာတုေဗဒပစၥည္း ထုတ္လုပ္ေရာင္း၀ယ္ေရးလုပ္ငန္း(မြန္ျပည္နယ္)႐ုံးမွသိရသည္။ ၂၀၁၇ ဇြန္လ 
အတြင္းကလည္း မုိးမ်ားသျဖင့္ မြန္ျပည္နယ္ထြက္ ဆားမ်ားႏွင့္ဆားဂိုေဒါင္မ်ားပ်က္စီးခဲ့ေၾကာင္း ဆားထုတ္လုပ္ 
သူမ်ားကဆိုသည္။ 
Source: http://www.7daydaily.com/story/147119 
 

တရုတ္ႏုိင္ငံနယ္စပ္တြင္ လံုၿခံဳေရးတင္းက်ပ္ထား၍ မူဆယ္ပို႔႔ကုန္ပမာဏေလ်ာ့က် 
တ႐ုတ္ႏုိင္ငံက နယ္စပ္တြင္ လုံၿခံဳေရးတင္းက်ပ္ထားျခင္းေၾကာင့္ 
မူဆယ္နယ္စပ္မွ ပုိ႔ကုန္ပမာဏသည္ ယခုဘ႑ာႏွစ္သံုးလအတြင္း 
ကန္ေဒၚလာသန္း ၅၇၀ ေက်ာ္ ေလ်ာ့နည္းခဲ့သည္။ ၂၀၁၈-၁၉ 
ဘ႑ာႏွစ္ သံုးလအတြင္း မူဆယ္နယ္စပ္မွ ပုိ႔ကုန္ပမာဏ 
ကန္ေဒၚလာသန္း ၅၀၀ ေက်ာ္သာ တင္ပုိ႔ႏုိင္သည္။ ၂၀၁၇ ကာလတူ 
သံုးလအတြင္း  ပုိ႔ကုန္ပမာဏ ကန္ေဒၚလာ ၁ ဒသမ ၁ ဘီလီယံ 
ေက်ာ္တင္ပို႔ထားသည္။ ယူနန္အစုိးရက ၂၀၁၈ ေအာက္တုိဘာ 
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လဆန္းကစတင္ၿပီး နယ္စပ္တြင္ လံုၿခံဳေရးတုိးျမႇင့္ခ်ထားျခင္းေၾကာင့္ ျမန္မာႏုိင္ငံမွ ဆန္၊ ေျပာင္းဖူးေစ့၊ သၾကားမ်ား 
ယခင္ကဲ့သို႔ တင္ပုိ႔ ႏုိင္ျခင္းမရိွေၾကာင္း မူဆယ္မွကုန္သည္အခ်ိဳ႕ကေျပာသည္။  လက္ရွိတြင္ တ႐ုတ္ႏုိင္ငံသုိ႔ 
ျမန္မာ့ပုိ႔ကုန္မ်ားတင္ပို႔ရာ၌ အခက္အခဲမ်ားျဖင့္လုပ္ေဆာင္ေနရျခင္းေၾကာင့္ ပုိ႔ကုန္ေစ်းႏႈန္းမ်ားလည္း ေလ်ာ့ၿပီး 
ရရွိသည္ဟု ၎တုိ႔ကေျပာသည္။ မူဆယ္မွ တ႐ုတ္ႏုိင္ငံသုိ႔ ဆန္၊ ေျပာင္းဖူးေစ့၊ သၾကားတုိ႔ တင္ပုိ႔ရာတြင္ 
ႏွစ္ႏုိင္ငံအၾကား သယ္ယူပုိ႔ေဆာင္စရိတ္ ငါးဆခန္႔ျမင့္တက္ျခင္းေၾကာင့္ ကုန္ပစၥည္း ၀ယ္ယူသည့္ေစ်းႏႈန္းကုိ တ႐ုတ္ 
ကုန္သည္မ်ားက ေလွ်ာ့ခ်၀ယ္ယူသည္ဟုဆိုသည္။ ျမန္မာ-တ႐ုတ္နယ္စပ္ ကုန္သြယ္ေရး၌ ရွမ္းျပည္ေျမာက္ပုိင္း 
မူဆယ္၊ ခ်င္းေရႊေဟာ္၊ ကခ်င္ျပည္နယ္တြင္ လြယ္ဂ်ယ္၊ ကန္ပိုက္တီးဟူသည့္ နယ္စပ္လမ္းေၾကာင္းေလးခုရွိၿပီး 
ယင္းတြင္ မူဆယ္- ေရႊလီ နယ္စပ္ကုန္သြယ္ေရးက ကုန္သြယ္မႈပမာဏအမ်ားဆံုးျဖစ္သည္။ 
Source: http://www.7daydaily.com/story/147030 
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